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M in iste r za  p rom et in z v e z e  m ag. Anton  
Bergauer je  šestega junija  odprl za prom et 
rekonstruirano magistralno testo M 3  z  železni- 
to  - podvozom  in priključnim i testam i, potem  
ko je  bila dvaindvajsetega maja rekonstrukti- 
ja  tehnično pregledana. Prom et skozi podvoz pa  
teče že  od 16. m aja, kot je  bil dog ovo rjen  
p og o d b en i ro k .
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Ptujski župan Miroslav Luci je na 
slovesnosti v pozdravnem nagov
oru izrazil veselje in ponos ob 
otvoritvi podvoza, ki je bil 
desetletja skrbno načrtovan in sno- 
van ter končno uresničen. Ptuj je 
po 200 letih spet razširil svoje 
prometne poti, hkrati pa pridobitev 
starosto slovenskih mest arhitek
turno in urbanistično ni okrnila. 
Nasprotno, celo olepšala ga je.

Projekt rekonstrukcije obsega izgrad
njo železniškega podvoza, obnovo 
treh cest in dveh semaforiziranih 
križišč ter ureditev komunalne infra
strukture. Na stari zvezni cesti, ki je 
za promet opuščena, sta bili zgrajeni 
novi parkirišči. Izvajalec del je bilo 
gradbeno podjetje Coopsette in je s 
pomočjo domače gradbene opera

tive celotni projekt končalo v dogov
orjenem 14-mesečnem roku. 
Nadzor nad izvedbo del je izvajala 
Družba za državne ceste. Vsa dela 
so bila izvedena za pogodbeno ceno 
706,5 milijona tolarjev. Polovica 
sredstev je bila zagotovljena iz 
državnega proračuna in polovica s 
posojilom Evropske banke za obno
vo in razvoj.

Župan v svojem nagovoru ni pozabil 
omeniti bogate in dolge zgodovine 
prometnih vozlišč v tem mestu, ki je 
v antiki nastalo prav zaradi promet
nih poti. Že tisoč let pred našim štet
jem so se tukaj križale poti na jan- 
tarski cesti od Italije prek Madžarske 
do Baltika. Tudi za Rimljane je bil ta 
kraj prometno in strateško pomem
ben. Utrdili so ga, zgradili most in 
tako Petovio spremenili v prometno
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Ob občinskem prazniku leta 1991 
smo na Ptuju posadili osamosvo
jitveno lipo. Posadil jo je g. Ivan 
Lovrenčič, predsednik družbeno
političnega zbora takratne 
skupščine. Na svečanosti so sode
lovali: predsednik skupščine g. 
RAJHER, poslanci, člani IS občine 
Ptuj. Med visokimi gosti je bil tudi 
dr. Ludvik TOPLAK, predsednik 
DPZ republiške skupščine.

Lipo smo posadili na zelenico 
pred cerkvijo Sv. Ožbalta, saj neka
terim ni bilo po vo lji, da bi simbol 
osamosvojitve rasel' na Mestnem 
trgu 7 ali na Slovenskem trgu. 
Nekateri so m enili, da bi lipa 
preveč spremenila videz trga.

Lipa je pričela rasti; vendar ni 
imela prave sreče; 17. junija 1996

je ponoči imela neprijeten obisk in 
zjutraj sojo patri kapucini našli pri- 
pognjeno do tal.

Bila je globoko zasekana. Lipo smo 
zravnali, deblo zam azali in 
obložili z opornimi letvami ter smo 
jih  trdno povezali. Drevo smo 
morali obrezati in dodatno 
pričvrstiti k opori.

V  noči med 27. in 28. majem letos 
pa je lipa imela drugi obisk. Tega ni 
mogla preživeti, saj je bilo deblo 
zjutraj prežagano.

Ne verjamem, da so se nad lipo 
znesli običajni nočni veseljaki in 
razgrajači, saj drugo drevje v 
b liž in i ni bilo niti malo 
poškodovano. Padla je samo 
osamosvojitvena lipa.

Prepričan sem, da je povzročitelja 
ali povzročitelje treba iskati med 
tistimi, ki jim naše družbene spre
membe niso pogodu in se ne more
jo sprijazniti, da živimo v novi 
neodvisni državi.

Javno, pri belem dnevu si ne upajo 
nastopiti, zato pa ponoči postanejo 
toliko večji junaki, saj vedo, da 
posekano simbolno drevo ne bo 
spregovorilo.

Žalostno je, da takšno početje ne 
vznemiri naše javnosti in da tudi ped
agogi ne najdejo prave razlage za tak 
huligansko-politični terorizem.

Ivan JURKOVIČ

in upravno središče. Skozenj je vodi
la šest metrov široka Via Publika od 
Ogleja prek Ljubljane, SL Bistrice, 
Ptuja proti Sisku v Grčijo in Azijo. Po 
padcu Rima je Ptuj ohranil značaj 
pomembnega prometnega središča. 
Skozenj je vodila cesta od Italije do 
Madžarske na sever proti Franfurktu. 
V času Marije Terezije je začelo to 
mesto izgubljati, prometno in gospo
darsko pa se je začelo razvijati novo 
središče severno od Ptuja.
Spomnil je tudi na obdobje 1990-93, 
ko je kazalo, da bo Ptuj ponovno pri
dobil prometne tokove. Takrat je bila 
načrtovana izgradnja avtomobilske 
ceste, t. i. PANONIKE, od Slovenske 
Bistrice prek Ptuja, Ormoža do Pinc. 
Po tem projektu bi bila že končana 
in bi v veliki meri rešila prometne 
probleme v Prekmurju, v okolici 
Maribora in Radgone.

Ob koncu se je župan zahvalil vsem, 
ki so na različne načine prispevali k 
izvedbi tega projekta: najprej tistim,

ki so se več let trudili, da je bila 
izgradnja podvoza opredeljena kot 
prioriteta in se je sploh pojavila v 
državnem proračunu, vladi RS, 
Ministrstvu za promet in zveze, 
Direkciji RS za ceste, Družbi za 
državne ceste, državnemu zboru in 
še posebno podjetju Coopsette.

Direktor direkcije za državne ceste 
Anton Šajna je ugotovil, da bo le 
nova obvoznica, katere izgradnja je 
predvidena do leta 2002, Ptuj 
dokončno rešila prometne gneče 
zaradi tranzitnega prometa. 
Prepričan pa je, da je novi podvoz 
rešitev za lokalni promet in da je z 
njim odpravljeno še eno ozko grlo 
na državni cesti.

V imenu predsednika državnega 
zbora Janeza Podobnika je 
Ptujčanom in izvajalcem del čestital 
Jakob Presečnik, predsednik odbora 
za infrastrukturo v DZ.

Milena Turk

INVALIDSKO PODIETJE 
CHIPTRONIC V NOVIH 

PROSTORIH
V ČETRTEK, 12. junija 1997 je v atriju Jadranske 17 potekala slovesnost 
ob otvoritvi prenovljenih prostorov nekdanje tiskarne, kamor se je v 
začetku leta preselilo invalidsko podjetje Chiptronic, d.o.o. REHA cen
ter. Direktor, g. Jože Kovačec, invalid - paraplegik je povedal, da je bilo 
Podjetje za usposabljanje in zaposlovanje invalidov Chiptronic ustanovl
jeno I. 1994 v soglasju z Ministrstvom za delo, družino in socialne

in vlado RS. Dejavnost 
invalidov, svetovanju, proizvodnji, 
močkov ter prevozom.
G. Kovačec je devetdesetega leta, po 
stečaju Iskre Delta, kjer je bil 
zaposlen, skupaj z g. Viktorjem 
Zamudo ustanovil podjetje 
Chiptronic, katerega prvotna 
dejavnost je bil razvoj in izdelava 
regulacijskih pogonov za enosmerne 
kolektorske motorje. Že po šestih 
mesecih pa se se je moral zaradi 
osamosvojitve Slovenije in izgube 
nekdanjega jugoslovanskega tržišča 
preusmeriti v popravilo malih 
gospodinjskih aparatov.

Prve poslovne prostore si je uredil v 
Kmetijski zadrugi v Moškanjcih. Nato 
so poslovne prostore preselili na Ptuj 
v Aškerčevo ulico, kjer jim je kmalu 
postalo pretesno, saj je podjetje iz 
prvotnih dveh povečalo število 
zaposlenih na enajst delavcev (od 
tega sedem invalidov), razširili pa so 
tudi dejavnost. Sedanje prostore v 
velikosti 360 kvadratnih metrov jim je 
dala v najem Mestna občina Ptuj, ki 
jim je finančno in z nasveti poma
gala tudi pri obnovi le-teh. Za njiho-

letja je namenjena rehabilitaciji 
prodaji in servisu ortopedskih pripo-

vo dejavnost je zelo pomembna 
nova pridobitev - najemno parkirišče 
preko ulice, kjer je šest parkirnih 
mest rezerviranih za invalide, ki so 
pretežno njihove stranke. Zasluga 
zato gre Oddelku za okolje, prostor 
in gospodarsko infrastrukturo, pred
vsem g. S. Napastu, g. H. Glaviču in 
ga. Z. Matjašič.

Direktor, g. Kovačec je izrekel zah
valo mnogim: strokovnjakom, 
poslovnim partnerjem, sodelavcem, 
kupcem, ustanovam, najprej in pred
vsem pa županu ptujske mestne 
občine, g. Miroslavu Luciju, ki s svo
jim razumevanjem, humanostjo do 
vseh invalidov na območju nekdanje 
občine Ptuj in pomočjo njihovemu 
podjetju dokazuje, da se da zmanjšati 
bolečino in premagovati vsakod
nevne ovire' in težave. Po mnenju g. 
Kovačeca podjetje brez županovega 
posluha za njihovo dejavnost do teh 
prostorov sploh ne bi prišlo.

Milena Turk
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Med ljudmi je vedno bolj uveljavljena zavest, da je za uspešno delo
vanje in varno življenje, velikokrat tudi za preživetje zelo pomembna 
OBVEŠČENOST.
Obveščenost je vrednota, potreba in pravica, ki sodobnim ljudem 
zagotavlja dobro počutje v domačem kraju, jim daje občutek varnosti, 
lastne pomembnosti, vključenosti, pripadnosti... Informacije pa lahko 
opozarjajo tudi na nevarnosti in če so pravočasne, rešujejo premoženje 
in življenja.
Zato imajo javne ustanove, npr. zavodi, organi lokalni skupnosti kot so 
občinske uprave in vse osebe, ki opravljajo javne službe ter s svojim 
delom posegajo v življenje širšega kroga ljudi, po zakonu pravico do 
javnosti svojega dela.

Da bi se omogočil čim hitrejši prosti pretok informacij in da bi stekel 
krogotok javnega komuniciranja, si javne službe in uprave lahko 
določijo službo ali osebo, ki skrbi za sistematične in organizirane 
odnose z javnostmi. Služba za odnose z javnostmi (besedna zveza izha
ja iz angleške besedne zveze PUBLIC RELATION, starejša, manj ustrez
na poimenovanja so še služba za stike z  javnostjo ali predstavništvo za 
tisk) omogoča posredovanje informacij o delu neke javne ustanove prek 
»orodij« kot so npr. javno glasilo, tiskovne konference, in prek ostalih 
sredstev javnega obveščanja k zainteresirani javnosti.

Ta zainteresirana javnost ste vi, spoštovani bralci. Niste le pasivno bral
stvo oz. občinstvo, ampak se morate aktivno vključiti v uresničevanje 
svoje pravice do obveščenosti. Opozarjajte na dogajanja, ki vas zani
majo, sporočajte, kje vas »čevelj žuli«. Od vas prihaja povratna infor
macija o (ne)učinkovitosti delovanja, npr. mestnega sveta, krajevnih 
svetov, oddelkov občinske uprave, inšpekcijskih služb, zavodov, kot so 
šole, centri za socialno delo, uradi za delo, zdravstveni domovi ... 
Vsakemu odgovornemu in zavednemu javnemu uslužbencu pa je vaše 
mnenje pomembno pri analizi in načrtovanju dela.
»S a m o  bedak i, čisti teoretik i in va je n c i ne je m lje jo  v  za k u p  m nen ja  
ja v n o s t i,«  je izjava v 18. stoletju živečega francoskega finančnega min
istra Neckerja, ki je prvi pričel uporabljati pojem JAVNO MNENJE v 
današnjem smislu besede in prvi predlagal organizirane vladne odnose 
z javnostmi.

Kvaliteta obveščanja v javnem glasilu, ki ga berete, zato ni odvisna le 
od odgovornega urednika in uredniškega odbora ter tistih, ki morajo 
zagotavljati javnost svojega dela in tukaj objavljajo, ampak tudi od 
vašega odziva, spoštovani bralci.

Potrebujemo tudi vašo pomoč in sodelovanje! Zato nam pišite o svojem 
mnenju, ocenah in kritikah, doživljajih. Veseli bomo predstavitev zan
imivih občanov, humorističnih prispevkov, fotografij, propagandnih 
sporočil...

Lepe julijske dni vam želi 
Milena TURK 

odgovorna urednica

MONTAŽA TV ANTEN IN 
HIŠNIH TELEFONSKIH 

» CENTRAL
V  A lo jz  JAKOM IN I s.p .

\  Vodova ul. št. 4, 2250 PTUJ 
% te l.: 062/ 777-718

ANTENSKI SISTEMI
O  DOBAVA IM MONTAŽA ANTENSKIH SISTEMOV ZA SPREJEM 

SATELITSKIH IN ZEMELJSKIH PROGRAMOV 
O  KABELSKI RAZVODI PO STANOVANJIH

HIŠNE TELEFONSKE CENTRALE
O  DOBAVA IN MONTAŽA TELEKOMUNIKACIJSKE OPREME 
O  TELEFONSKI RAZVODI
O  VZDRŽEVANJE IN POPRAVILA TELEKOMUNIKACIJSKE OPREME

UTRINKI Z ZNANSTVENEGA SIMPOZIJA 
OB 1 150-LETNICI POSVETITVE MESTNE 

CERKVE NA PTUJU
Simpozij je bil od 23. do 25. maja v refektoriju Minoritskega samostana na 
Ptuju pod pokroviteljstvom župana Mestne občine Ptuj Miroslava LUCIJA, dr. 
med., in v organizaciji nadžupnijskega urada sv. Jurija na Ptuju v osebi patra 
dr. Slavka KRANJCA, ter soorganizaciji Zgodovinskega arhiva na Ptuju - 
Marija Hernja Masten.

Petek, 23. maja
Ob zvokih Ptujskega kvarteta in svečanih nagovorih Minoritskega provinciala 
p. Janeza Kurbusa, župana Mestne občine in mariborskega škofa dr. Franca 
KRAMBERGERJA je simpozij pričel z delom. Arheološka odkritja (I. Tušek, M.T. 
Jevremov) bomo morali prebrati v zborniku, prav tako dva dragocena prispev
ka in sicer dr. Rajka BRATUŽA o Ptuju kot sedežu škofije v antiki in dr. Jožeta 
Mlinariča o cerkveni organizaciji v poznem srednjem veku. Več kot 70 strani 
dolg prispevek Marije H. Masten o kroniki mestne župnije na Ptuju iz leta 1732 
bi lahko izšel kot posebna publikacija. Kristina Š. Purg je orisala sorazmerno 
normalne odnose med mestno občino in proštijo ob koncu stoletja, razen na 
nacionalnem področju. Mestna župnija in šolstvo Nade JURKOVIČ je drago
cen prispevek k poznavanju obsega, vsebine, organizacije in problematike 
šolstva od 18. stoletja naprej. Nataša KOLAR je podala podobo Ptuja v 19. sto
letju, s poudarkom na nacionalni problematiki sredine 19. stoletja. Sledil je 
ogled mestnih znamenitosti, a je zaradi dežja trajal najdlje v znani ptujski vin
ski kleti.

Sobota, 24. maja
Jože Curk je dopolnil oris gradbene zgodovine proštijske cerkve.
Mladi umetnostni zgodovinar Igor Weigl se je dokaj podrobno spoprijel z zna
menitim Laibovim oltarjem v proštijski cerkvi na Ptuju. Dr. Sergej Vrišer pa je 
v prijetnem podajanju snovi predstavil baročne kiparske izdelke - rezultat 
domače ptujske rezbarske delavnice - Dr. Emilijan Cevc je s težavo zaradi 
hrupa ob gradnji podvoza predstavil nagrobnike proštijske cerkve, enako p. 
Andrej Kropej dizmovo kapelo. Marija Mirkovič je obdelala ohranjene slike 
slikarja Scheidtnagla v zakristiji. Stanka Gačnik se je lotila novejše umetnost v 
proštijski cerkvi. Bogata glasbena dediščina pa je izzvala kar tri raziskovalce in 
sicer mag. Darjo Koter, dr. Eda Škulja in Maksa Feguša.
Sledil je koncert zbora sv. Viktorina ob sodelovanju Slovenskega kvinteta 
trobil.

Nedelja, 25. maja
Mag. Miran Spelič, znanstveni in osebni zagovornik teologije Viktorina 
Ptujskega, je podal nekaj zanimivih potez njegove teologije. Dr. Slavko Kranjc 
je podal versko življenje v župniji sv. Jurija v luči procesij, prispevek je še 
posebno zanimiv za današnji čas. Dr. Stanislav Slatinek pa je čar svojega refer
ata o vlogi prošta v cerkvenem pravu občutil v razpravi. Jakob Emeršič je obde
lal duhovnike župnije sv. Jurija ob cerkvi pokopane Ptujčane. P. Janez Šamperl 
je kot aktivni udeleženec zadnjih velikih obnovitvenih del v letih 1979 - 1986 
prezentiral to delo kot udejanjenje naročila sv. Frančišku - popravi mojo 
cerkev.

Za diskusijo je bil očitno najbolj zanimiv referat dr. Slatinka, ki je predstavil 
funkcijo in delo proštva, njegove insignije kot trden dokaz trajnega privilegija. 
Papež Pij IX. je izdal listino, s katero je leta 1863 mestna cerkev na Ptuju dobi
la status proštije, in vsakokratni župnik je s tem postal prošt. Zakaj se je to 
zgodilo? Že škof Slomšek si je za to prizadeval, realiziral pa škof Stepišnik v 
spomin oz. zaradi škofijskega sedeža na Ptuju v antiki - zaradi preteklega pom
ena mesta in slave torej. Prošt je do 2. vatikanskega koncila pomenil predvsem 
dostojanstvo, ki je pomenilo npr. nadomeščanje škofa, asistenco pri maši, 
sklicevanje kapitlja ... bivanje v proštijski hiši, škofovske insignije, sodelovan
je pri slovesnostih, upravljanje premoženja kapitlja ... Po 2. vatikanskem kon
cilu pa se še vedno imenuje prošt ali dekan vendar v smislu službe. Polemiko 
je povzročila teza dr. Slatinka, naj redovniki ne bi bili prošti, ker jih škofija s 
tako službo ne želi obremenjevati. Iz razprave pa je bilo razvidno, da ta služba 
ne bi bila obremenitev, temveč služenje. Pravno formalno bi prošt lahko bil 
tudi sedanji župnik v proštiji, ki pa je minorit torej redovnik. Proštija torej še 
vedno obstaja, kajti papežev sklep ni bil preklican. Če bo Ptuj dobil spet prošta, 
bo to najlepši in najdragocenejši zaključek oz. rezultat simpozija, je dejal zad
nji referent.

Simpozij sta zaključila slovesna maša v cerkvi sv. Jurija, ki jo je vodil mari
borski škof dr. F. Kramberger, in veličasten orgelski koncert s solistom J. 
Lotričem in organistom T. Potočnikom.

K.Š.P.
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30. SEJA MESTNEGA SVETTA MO PTUJ™
...je v ponedeljek, 26. maja, v sejni sobi mestne 
občine od 12. do 21. ure. Devet ur torej, kar pa ni 
za svetnike nič nenavadnega, kajti seje ponavadi 
trajajo več kot sedem ur. Svetniki so razpravljali in 
odločali o 24 točkah.

DNEVNI RED - RAZŠIRITEV IN POTRDITEV

Noben izmed svetnikov ni bil za pred
log, da se dnevni red seje razširi na 
točko predlog SKLEPA O SOGLASJU 
ZA VKNJIŽBO LASTNINSKE PRAVICE 
NA ZEMLJIŠČU V K. O. ČERMOŽIŠE 
na občino Majšperk. Večina vodij 
poslanskih skupin (Franc Štrucl, Emil 
Tomašič, Mitja Mrgole, Anton Ciglar) 
je menila, da je treba najprej sprejeti 
delitveno bilanco premoženja Mestne 
občine Ptuj in šele potem ta predlog 
uvrstiti v dnevni red. Emil Tomašič je 
izrazil začudenje, da bi »župan neke 
druge občine sestavljal dnevni red 
seje« in je bil tudi zato proti uvrstitvi.
Lidija Hazabend je menila, da bi mogli 
o takih zadevah odločati po sprejetju 
delitvene bilance in je izrazila pomis
lek, da je že kar nekaj časa nimamo.
Karl Majcen je predlagal, da se v 
dnevni red uvrsti pobuda sveta 
primestne četrti Markovci o izločitvi 
dela občine - primestne četrti Markovci 
in da se o njej sprejme sklep. Enako je 
bilo potem predlagano za primestno 
četrt Hajdina.
Predsednik Mestnega sveta Milan 
Čuček je razložil, da pobudi nista bili 
uvrščeni v dnevni red kot samostojni 
točki, ampak pod točko'Informacije, 
ke. predsedstvo meni, da je potreben 
za razpravo o razdelitvi sedanje občine 
elaborat z vsemi podatki in ne le pobu
da. Predlagal je tudi prekinitev seje za 
nekaj minut, da se sestanejo vodji 
poslanskih skupin in poslanske skupine 
ter oblikujejo mnenje. Po prekinitvi so 
vodje podprli predloga in pobudi o 
izločitvi sta bili uvrščeni kot samostojni 
točki dnevnega reda. Tako je mestni 
svet lahko sprejel sklepa, da se skliče 
izredna seja, na kateri se bodo opre
delili do pobud za izločitev obeh 
primestnih četrti. Pobudnika pa morata 
pred izredno sejo informirati mestni 
svet o argumentih, ki jima narekujejo 
to vložitev. Občinski urad naj bi 
pripravil analizo s podatki, kaj bi 
morebitna izločitev pomenila za 
sedanjo Mestno občino Ptuj.
Ob sprejetju razširjenega dnevnega 
reda je Janeza Bedrača zanimalo, »če 
se vsi, ki so za izločitev, zavedajo 
posledic in izrazil mnenje, da se mu 
zdi smešno, da se brez razprave 
pobude uvrstijo na dnevni red in se o 
njih odloča.«

POTRDITEV PREDLOGA ZAPISNIKA
28. IN 29. SEJE MESTNEGA SVETA

Zapisnik 28. seje, h kateremu sta bili dve pripom
bi, je bil potrjen brez daljše razprave.
Vročo razpravo pa je izzvala potrditev zapisnika
29. seje. Janez Bedrač je menil, da je treba,'preden 
bi lahko pričeli razpravljati o zapisniku 29. seje, ki 
je bila delno (v eni točk) zaprta za javnost,

izključiti javnost. To mnenje sta izrazila tudi svet
nika Slavko Brglez in Tomaž Neudauer. Lidija 
Hazabend je trdila, da zapisnik ni verodostojen 
odraz razprave in da ni zapisano tisto, o čemer bi 
želeli zdaj razpravljati. Vztrajala je, da se v zapis
nik vnese njena razprava ob izbiri koncesionarja 
za zemeljski plin. Predsednik Mestnega sveta 
Milan Čuček je odgovarjal in razložil v skladu s 
poslovnikom, da morajo svetniki in svetnice, če 
želijo, da se njihovo ločeno mnenje oz. razprava

vnese v zapisnik, na to opozoriti že na seji, na 
kateri so mnenje izrazili, in ne pozneje, ko je 
zapisnik že sestavljen. Mestni svet je sprejel tudi 
sklep, da se naredi izpis magnetograma k točki 
dnevnega reda, ki je bila zaprta za javnost, in se 
deponira pri sekretarju Mestnega sveta, kjer si ga 
lahko svetniki in svetnice preberejo.

OSNUTEK ODLOKA O ORGANIZIRANJU, IZVA
JANJU IN NAČINU PODELITVE KONCESIJE ZA 
JAVNO SLUŽBO UREDITVE CESTNEGA 
PROMETA na območju Mestne občine Ptuj je bil po
dolgi, zavzeti razpravi in upoštevanju nekaterih 
pripomb svetnikov sprejet soglasno.
O posameznih členih so razpravljali predsednik 
odbora za okolje in prostor Franc Premužič, svetni
ki Mitja Mrgole, Rajko Fajt, Slavko Brglez, Boris 
Gornik, Lidija Majnik, Emil Tomašič, Jože Stipetič in 

Rajko Brglez. Dodatna pojasnila sta dala 
predsednik Mestnega sveta M. Čuček in 
Herbert Glavič z oddelka za okolje, 
prostor in gospodarsko infrastrukturo. 
Svetnike je skrbel 2. člen osnutka, kjer 
je opredeljeno KJE BO KONCESIONAR 
OPRAVLJAL UREJANJE CESTNEGA 
PROMETA IN KATERE SO TE NALOGE. 
Pripomba je bila k dikciji NADZOR 
CESTNEGA PROMETA, ki bo spremen
jena v IZVAJANJE CESTNEGA 
PROMETA. Postavljeno je bilo 
vprašanje (Mitja Mrgole), ali bi bilo 
treba podrobneje določiti in dodati še 
naloge: postavitev delnih zapor ulic in 
trgov za prireditve, postavitev in 
vzdrževanje cvetličnih korit ob vhodih v 
mesto. H. Glavič je razložil, da te 
naloge niso zajete, ker so že dodeljene 
komunalnemu podjetju. Lahko pa se bo 
to podjetje prijavilo na razpis o 
podelitvi koncesije. Omemba komunal
nega p. je izzvala plaz očitkov in 
nezadovoljstva nekaterih svetnikov z 
določanjem cen storitev tega podjetja. 
Opozorjeno je bilo na pooblastilo oz. 
pravico nadzora nad izvajanjem odloka 
o ureditvi cestnega prometa, ki naj bi jo 
imel koncesionar. Na vprašljivost te 
alineje 5. člena je že opozoril S. Napast 
ob predstavitvi osnutka odloka. H. 
Glavič je potrdil, da je ta alineja sporna 
in bo popravljena. Svetniki (Lidija 
Majnik) so predlagali, da opravlja nad
zor občinska inšpekcija, kajti te naloge 
so v pristojnosti občinske uprave in ne 
tistega, ki ima koncesijo za neko 
dejavnost. Tako bi bilo usklajeno z 
zakonom o lokalni samoupravi, po 
kateri si lahko občine ustanovijo svoje 
inšpekcijske službe.
S. Brglez je predlagal, naj se za veljavnost 
razpisa pri izbiri koncesionarja za javno 
službo ureditve cestnega prometa 
določijo enaki pogoji kot pri izbiri konce
sionarja za dimnikarsko službo, kar 
pomeni, da se morata prijaviti najmanj 
dva ponudnika, drugače razpis ni vel
javen in se ponovi. Tak razpis bi bil tržen 
javni razpis, saj bi lahko izbirali med 
različnimi ponudbami.
Svetnike je še zanimalo, kako bo v kon
cesijski pogodbi opredeljen odnos med 
koncendentom (občinsko upravo) in 
koncesionarjem npr. plačilo odškodnine 
za koncesijo, naročilo koncesionarju 
glede nujnih ukrepov, razmejitev 
dohodkov med Mestno občino Ptuj in 
koncesionarjem. H. Glavič je odgovoril, 

da bo Mestni svet koncesijsko pogodbo dobil v 
razpravo in potrditev.
Predlog J. Stipetiča, da se od potencialnega konce
sionarja zahteva bon obrazec 1 in 2, je bil 
upoštevan in vnesen k zahtevi o predložitvi refer
enc o dosedanjem delu.

Milena Turk

NEKAJ POBUD IN VPRAŠANJ SVETNIKOV
FRANC ŠTRUCL: »Kako dolgo bo še samevala ta naša grajska restavracija v 
Ptuju, ki je bila dolga leta vir lepega dohodka in kraj srečanja tujih ljudi in 
domačinov na ptujskem gradu? Tista mala restavracija, ki je v najemu, je pre
majhna. Če se spomnite, je v preteklosti ta točka krasila mesto Ptuj. Tukaj so 
potekale veselice, plesi in zabave. Prosim, da bi se to čim prej uredilo.« 
Pobuda - pripomba glede smrada ob Farmi bekonov - KK Ptuj v 
DRAŽENCIFI: »Kako dolgo bodo še ogrožena tista mesta in kdaj bo sanirano 
oz. kot je bilo obljubljeno, zasajeno zimzeleno drevje? Tam nekateri ljudje 
ne morejo niti spati ob odprtih oknih, pa tudi gostinski lokali ne morejo 
obdržati gostov na vrtu, ker preveč smrdi. Ko se je postavljala ta farma, se 
krajanov ni nič vprašalo. Nekdo pa je moral dati uporabno dovoljenje in tisti 
je potem za to tudi odgovoren.«
LIDIJA MAJNIK:«Mladi liberalni demokrati iz Ptuja so me prosili, naj 
pozovem oddelek za okolje, prostor in gospodarsko infrastrukturo, da poskr
bi za izvajanje odloka v zvezi z izobešanjem tabel na lokalih v starem mest
nem jedru, ker se izobešajo table, ki v ta del mesta ne sodijo. Imamo pa že 
dolga leta odlok, kakšni smejo biti izobeski lokalov v spomeniško zaščiten
em delu mesta.«
MILAN PETEK: » Gre za košnjo trave ob cestah na območju primestne četrti 
Grajena. Čas je takšen, da je trava že precej prerasla vse prvo, drugo in tret
je- šolce, ki tukaj hodijo v šolo. Pokositi bi bilo nujno potrebno vsaj ob tistih 
cestah, kjer vozi šolski avtobus. Otroci hodijo po levi strani ceste in trava visi 
na cestišče, tako da vozniki otrok ponekod ne vidijo.
RAJKO FAJT: »V KRAIGERJEVI, ARBAJTERJEVI UL. itd. na Ptuju, ... SO NA 
PARKIRIŠČIH pred bloki kamioni, in to čisto do vhodov, tako da reševalci ne 
morejo z avtomobili do blokov. Ta vozila je treba odstraniti.«
FRANC PREMUŽIČ: »Preizkus siren ob sobotah ob 12. uri naj bo brezz- 
vočen. Nekatere mestne občine že imajo takšen odlok.«
ANTON CIGLAR: »SNS predlaga, da se gradivo za seje Mestnega sveta 
Mestne občine Ptuj dostavlja vsem sindikatom.
SNS daje pobudo županu in mestnemu svetu, da se zaradi velike brezposel
nosti v Mestni občini Ptuj v bodoče daje prednost pri izbiri koncesionarjev 
domači gradbeni operativi in obrtnikom.«
SLAVKO BRGLEZ: »V Brstju poteka gradnja mosta čez potok Rogoznica že 
skoraj eno leto. Oba cestna priključka sta stala 10 oz. 12 milijonov SIT. 
Ljudje so nejevoljni, ker je del ceste makadamski. Dela se pa tako, da ni 
mogoče gledati. Postavljam vprašanja: Kdo je gradbeni izvajalec teh del? Če 
gre za zamudo, zakaj je zamuda? Če ni zamude, zakaj je investitor predvidel 
tako dolg rok v gradbeni pogodbi ? Prosim za pisni odgovor!
POBUDA - Prosimo (v imenu SLS) župana, da se v okviru postavke v 
proračunu, ki je bila sprejeta za kulturno kongresno dvorano pod točko 15.5, 
aktivira nujno potrebne postopké, ker gre za odgovorne, obširne in dolgo
trajne naloge, drugače se do konca koledarskega leta ne bo nič naredilo. 
Predlagam, da se na naslednji seji o tem pisno poroča.«
TOMAŽ NEUDAUER: »Dajem pobudo, da se preplasti -asfaltira ulica Med 
vrti po celi dolžini (okrog 150 metrov) in širini naenkrat. Ne pa da se »flika« 
po 1,5 metra za plin, potem pa še pri vsaki.hiši kos lepega novega asfalta za 
vodovodni priključek. Ta postopek traja že 12 dni. Tukaj gre mimo okrog 1000 
ljudi dnevno upoštevajoč otroke, ki hodijo v srednješolski center.
Dajem pobudo glede nepravilnega parkiranja avtomobilov tej ulici. Naj se s 
postavitvijo korit prepreči nepravilno parkiranje ali pa naj policija nekaj dni 
tukaj piše listke. Stanje v ulici je postalo nevzdržno; ne pobirajo nam več 
smeti, ker z avtomobilom ne morejo v ulico, dovoz olja, premoga ... mora 
biti zato opravljen pred 7. uri zjutraj, stanovalci po 8.30 ne morejo z avto
mobili iz ulice, ... »
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NA 5. IZREDNI SEJI MESTNEGA SVETA NI BILO VEČINSKE PODPORE 

POBUDAMA PČ MARKOVCI IN PČ HAJDINA ZA IZLOČITEV IZ MESTNE OBČINE
Sklep o izredni seji mestnega sveta (MS) je bil 
sprejet na 30.seji Mestnega sveta Mestne občine 
Ptuj zaradi potrebne naglice, ki jo je vladi RS 
napovedal predsednik državnega zbora (DZ), da 
vlada do 16. rožnika (junija) 1997 predloži predlog 
za začetek postopka za ustanovitev novih občin 
(blizu 70 pobud).
Pred sprejetjem dnevnega reda je župan MO Ptuj 
gospod Miroslav LUCI, dr. med. predlagal predsed
niku MS g. Milanu ČUČKU, ki je vodil izredno sejo, 
razširitev. Na soglasno privolitev vseh vodij poslan
skih skupin (PS) so svetnice in svetniki uvrstili 
županov predlog odločbe o zavrnitvi zahteve 
Plinarne Maribor za odložitev izvršitve odločbe MS 
z dne 28.04.1997 glede podelitve koncesije za plin. 
Osrednja vsebina 5. izredne seje sta bili 1. in 2. 
točka opredelitev MS do pobude svetov primestne 
četrti (PČ) Markovci in Hajdina za izločitev dela 
MO Ptuj v novi občini Sv. Marko in Hajdina. 
Pobudo sveta PČ Markovci je predstavil njegov 
predsednik g. Stanislav TOPLAK. Ponovil je bistvo 
vzroka za izločitev, ki je zapisan v elaboratu o 
utemeljenosti ustanovitve občine Sv. Marko: 
nezadovoljstvo z MO pri obravnavanju problemov, 
ker problematika podeželja močno odstopa od 
mestne.
Zupan MO Ptuj je poudaril, da pobude ne’ more 
podpreti, ker niso izpolnjeni zakonski kriteriji. 
Nakazal je dolgo pot do ustanovitve občine, zato 
naj bo razprava strpna in da danes razpravljamo o 
pobudi PČ in ne o ustanovitvi občine. Pobudo pa 
moramo ali sprejeti ali odkloniti. Stališče odbora za 
splošne zadeve je podal njegov predsednik g. Mitja 
MRGOLE, dr.med. Odbor pobude ne sprejema, ker 
niso izpolnjeni trije pogoji: manj prebivalcev od 
5000, ni zagotovljeno zdravstveno varstvo in ne 
finančne storitve. Razlog je tudi, da niso znani 
vplivi na status MO Ptuj. Financiranje je obrazložila 
gospa Lizika VIDOVIČ, a ga je težko oceniti zaradi 
pomanjkanja podatkov iz ministrstva. Gospa Metka

KOROŠEC je poudarila, da niso izpolnjeni trije 
pogoji od 12, ki so v ZLS. Glavni del razprave so 
opravili vodje PS: za LDS je Milan ČUČEK prebral 
negativno stališče, za SDS je Tomaž NEUDAUER 
povedal, da bi bila podpora pobudi zavestna kršitev 
ZLS, za SLS Slavko BRGLEZ, da Izvršni odbor 
podružnice podpira pobudo, svetniki pa se 
samostojno odločajo. Za Listo KS mesta Ptuja Franc 
ŠTRUCL ne priporoča delitve MO, čeravno je za 
četrti premalo posluha, za SKD je Emil TOMAŠIČ 
izrazil nedvoumno strinjanje s pobudo, za DeSUS 
je Mitja MRGOLE imel enako mnenje, kot ga ima 
odbor za splošne zadeve, za Zelene Ptuja je Vlado 
ČUŠ dejal, da ni odgovora na številna vprašanja in 
opozoril, da je ekološka sanacija skupna naloga. Za 
SNPS je Franc CIGLAR pobudo podprl. Sledila je 
razprava, v kateri je Slavko Brglez želel, da bi se 
osvetlili vzroki za pobudo, kot je bil sklep na seji 
MS MO Ptuj, ker bi potem lahko probleme zdravili 
verjetno tudi brez želje po odcepitvi. Svetnik Janez 
BEDRAČ ni bil zadovoljen z materiali, na osnovi 
katerih se ne more odločati. Razpravljali so še Silva 
ROGINA, Karl MAJCEN, Stanislav KOSI, Franc 
OBRAN, Peter PRIBOŽIČ in drugi. Za pobudo je 
glasovalo 8 svetnikov, proti jih je bilo 15.
Enak postopek in skoraj enaka stališča in mišljen
ja so bila pri 2. točki obravnave pobude PČ 
Hajdina. Dodatno sta gradivo o upravičenosti 
ustanovitve projekta obrazložila predstavnika PČ 
Hajdina gospoda BURJAN in BRENKOVIČ. 
Izpodbijala sta argumente odbora za splošne 
zadeve ter predlagala, da se po potrebi izdela 
finančni elaborat. PČ Hajdina pa od postopka ne 
namerava odstopiti, če MS pobude ne bo izglaso
val. Župan je dejal, da je njegovo stališče enako, 
kot pri pobudi PČ Markovci, čeravno so na 
Hajdini željo že prej preiskušali na referendumu. 
Motijo pa nekatere žaljive in nekorektne misli v 
gradivu (RS ni pravna država, ker so kršene 
ustavne pravice krajanov, prisilno zadrževanje v

občini Ptuj, ki jo Hajdinčani imajo za ječo v kolo
nialni metropoli, kjer se nesmotrno zapravlja 
denar davkoplačevalcev, itd.). V nekoliko pole
mični razpravi so sodelovali: Karl Majcen, Silva 
Rogina, Janez Bedrač, in drugi.
Izid glasovanja je bil negativen. Za podporo pobu
di je bilo 6 glasov, proti pa 15 od 27 navzočih. 
Čeravno sta obe pobudi izražali željo za 
demokratične odločitve krajanov, je ozadje konflik
tnost iz prejšnjih in sedanjih časov, ki ga bomo 
morali strpno in odkrito reševati.
MS je podprl pobudo za ustanovitev regijske 
Kmetijsko-gozdarske zbornice s sedežem na Ptuju, 
realizacija pa bo odvisna od volje in moči 
poslancev v DZ.
Obrazložitev odločbe o zavrnitvi zahteve Plinarne 
Maribor za odložitev izvršitve odločitve MS MO 
Ptuj o izbiri koncesionarja za plin, je podrobno 
obrazložitev podala pravna svetovalka občinskega 
urada gospa Albina HORVAT. Brez razprave je MS 
z 28 glasovi soglasno sprejel odločbo o zavrnitvi, 
Plinarna Maribor pa lahko vloži tožbo na vrhovno 
sodišče.
Gospa Kristina ŠAMPERL - PURG je MS informirala 
o možnosti zidanja nove osnovne šole na Ptuju 
zaradi pobude svetnika Petra PRIBOŽIČA. V 
stroških investicije skoraj ni razlike med adaptacija
ma OŠ Olge Meglič in OŠ dr. Ljudevita Pivka, ven
dar za objekta še ni kupca in teče postopek še 
naprej v skladu z dogovorom z ministrstvom za 
šolstvo in šport.
Za zidanje policijske postaje ni novih spodbud mi
nistrstva za notranje zadeve, čeravno je MO izpol
nila svoje obveznosti.
Svetnik Emil MESARIČ (LDS) je vprašal glede zapisa 
v Tedniku, da ni dogovorjena trasa za ptujsko 
obvoznico. Gospod Napast je odgovoril, da je trasa 
usklajena, kar bo zapisano v Ptujčanu.
Seja je bila zaključena ob 16.30.

Zapisal: S.B.
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PRORAČUN MESTNE OBČINE PTUJ ZA LETO 1997
Mestni svet Mestne občine Ptuj je na 28. seji v mesecu aprilu sprejel proračun 
za leto 1997. Prihodki proračuna znašajo 3,310.410.065,00 SIT in zajemajo 
prihodke za zagotovljeno porabo 1.589,402.000,00 SIT, prihodke za druge 
naloge, 1.559,068.000,00 SIT, prenos prihodkov iz preteklega leta
14.540.065.00 SIT in predvideno zadolževanje 147,400.000,00 SIT. Skupni 
prihodki proračuna so namenjeni za pokrivanje tekočih odhodkov
1.683.628.728.00 SIT ali 50,86 % vseh prihodkov in 1.618,750.786,00 SIT za 
investicijske odhodke ali 49,14 % vseh prihodkov. Tekoči prihodki proračuna 
za leto 1997 so glede na realizirana sredstva proračuna leta 1996 nominalno 
višji za 2,75 %.

Osnova za določitev obsega sredstev proračuna za leto 1997 so za zagotovlje
no porabo ovrednotena merila posameznih ministrstev za leto 1996 povečana 
za 7 % rast, za druge naloge pa realizirani prihodki leta 1996 povečani za 7 % 
rast. V letu 1996 so bila prvič izdelana merila za vse dejavnosti. Zaradi meril 
se je obseg zagotovljene porabe pri nekaterih občinah povečal, pri nekaterih pa 
zmanjšal (v naši občini). Izdelana merila za vse dejavnosti pa tudi pomenijo 
zoženje možnosti prostega opredeljevanja sredstev zagotovljene porabe za 
posamezne namene.

V letu 1996 je znašala zagotovljena poraba brez sredstev za investicije
1.371.954.000. 00 SIT oz. z investicijami 1.473,854.000,00 SIT. Po oceni bo 
zagotovljena poraba za Mestno občino Ptuj za leto 1997 znašala
1.415.902.000. 00 SIT oz. z investicijami 1.589,402.000,00 SIT. Ob upoštevan
ju ovrednotenih meril za leto 1996 in ocenjeni rasti sredstev zagotovljene 
porabe bi znašal obseg zagotovljene porabe po dejavnostih, kakor sledi:

- v 000 SIT
1996 1997

Varstvo pred požarom 20.268 21.687
Zaščita in reševanje 6.513 6.968
Kultura 131.570 140.780
Osnovno izobraževanje 174.166 134.269
Socialno varstvo 109.062 116.697
Otroško varstvo 250.315 267.837
Šport 44.353 47.458
Zdravstvo (zavarovanje brezposelnih 33.147 35.360
Vzdrževanje lokalnih cest 18.117 19.385
Občinski organi, uprava, drugo 294.393 315.000
Komunalna dejavnost 268.520 287.316
Stanovanjska dejavnost 18.827 20.145
Prostorsko planiranje 2.803 3.000

1.371.954 1.415.902
Investicije 101.900 173.500

1.473.854 1.589.402

Obseg sredstev zagotovljene porabe se v skladu z določili zakona o finan
ciranju občin v celoti nameni za izvajanje navedenih dejavnosti. Navedeni 
obseg sredstev ne zadošča za pokritje planiranih potreb pri nekaterih dejavnos
tih (kultura, šport). Celoten obseg sredstev se porabi za izvajanje dejavnosti, za 
investicije pa je treba zagotoviti sredstva od prihodkov za druge naloge.

(nadaljevanje na 10. strani)
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ZAPRISEGA NA GRAJSKEM GRIČU
G. Ivan Skočir, ki je bil na ptujskem gradu 19. maja 1997 imenovan 
za mestnega viničarja, je takole s podpisom potrdil prisego, da bo 
negoval zaupano mu staro trto kot simbol kulturne dediščine in

vinogradniško vinarske tradicije ptujske mestne občine. Župan g. 
Miroslav Luci, dr. med., mu je v ta namen v imenu Mestne občine 
Ptuj podaril vinogradniške škarje. Za namestnika g. Skočirja je  bil 
imenovan g. Jani Gone, vitez evropskega reda vitezov vina in zak
ladnik reda.

Podmladek te stare trte-žametne črnine z mariborskega Lenta raste že 
četrto leto na grajskem dvorišču na Ptuju in je bil na dan imenovanja 
mestnega viničarja simbolično zaščiten z ograjo. Cepič stare trte smo 
Ptujčani dobili od Mariborčanov v poklon in smo ga posadili na dos
tojno mesto na grajskem dvoru v prisotnosti strokovnjakov obeh mest, 
predstavnikov obeh občin in predstavnikov reda evropskih vitezov 
vina. S tem je bila svečano in odmevno simbolično zaključena t.i. vin
ska vojna med Mariborom in Ptujem, ki je trajala od leta 1302 do 
1654 in je zelo škodovala vinogradnikom in vinarjem obeh okolišev. 
V potrditev pripadnosti Ptujčanov panogi vinogradništva in zaradi 
ohranjanja vinogradniške tradicije je bil obnovljen vinograd renskega 
rizlinga na grajskem griču. Kako se bo imenoval pridelek, je še 
skrivnost.

Milena Turk

IZ ZGODOVINE GOJENJA VINSKE TRTE NA PTUJSKEM
Ptujsko področje je že od davnine povezano z gojenjem vinske trte. Vinogradništvo, ta 
pomembna gospodarska panoga, je stoletja vplivalo na oblikovanje kulturne krajine in na 
način življenja njenih prebivalcev. O tem nam pričajo številni predmeti in drugi viri od antike 
do danes.
Dolgo so menili, da je bila vinska trta prinešena v Evropo z Orienta. Vendar je trta avtohtona 
rastlina. Nanjo še danes naletimo v naravi. Raste predvsem v gozdovih ob velikih evropskih 
rekah. Fosilne ostanke njenih prednikov iz terciarne geološke dobe so našli tudi na Štajerskem. 
Drugače pa je bilo s kulturo, z gojitvijo vinske trte zaradi pridelovanja grozdja in vina. 
Umetnost, kako napraviti iz sladkega grozdja opojno pijačo vino, so naši predniki posredno 
prek Grkov in Rimljanov prevzeli od orientalskih narodov.
Gojenje vinske trte in pridelovanje vina je 
bilo znano že Keltom, ki so prebivali na ptu
jskem območju pred prihodom Rimljanov. Z 
rimsko osvojitvijo Panonije v prvem stoletju 
našega štetja je prišlo do sprememb tudi v 
vinogradništvu. Pospešeno so širili vinograde. 
Gojili in uvajali so nove trtne sorte. Vse to so 
prevzeli tudi domači prebivalci - staroselci. 
Največji razcvet je vinogradništvo doživelo v 
tretjem stoletju, v času vladanja cesarja 
Probusa. Ta je odpravil prepoved iz prvega 
stoletja, po kateri je bila zaradi konkurence 
prepovedana gojitev boljših sort v pokrajinah 
zunaj Italije. S tem je izenačil pogoje pridelo
vanja in trgovanja z vinom po vsem cesarstvu.
O pomenu vinogradništva, trgovine in drugih 
dejavnostih, povezanih zvinom, največ pove
do številne najdbe spomenikov, uporabnih in 
drugih predmetov iz antičnega Ptuja in nje
gove okolice.
Ob propadu rimskega cesarstva v petem sto
letju in času preseljevanja narodov je bilo 
prizadeto tudi vinogradništvo, a se je delno le 
ohranilo. Od starih naseljencev so se ga 
naučili in prevzeli predniki Slovencev, ki so 
naseljevali te kraje v šestem stoletju.
V virih se vinogradi prvič ponovno omenjajo 
v drugi polovici devetega stoletja, v Kocljevi 
kneževini ob Blatenskem jezeru. Iz desetega 
stoletja pa je prvo listinsko gradivo, v katerem 
se omenjajo vinogradi okoli Radgone in Ptuja.

Ponovne začetke vinogradništva so uničili 
vpadi Madžarov, številni vojaški spopadi so 
divjali po ptujski okolici. Razmere so se 
izboljšale v dvanajstem stoletju, ko se je 
madžarska meja umaknila do Zavrča. V 
Slovenskih goricah in Halozah je bil tako 
mogoč intenzivnejši razvoj poljedelstva, pri 
čemer je imelo velik pomen prav gojenje 
vinske trte. Pri tem so imela vidno vlogo pred
vsem zemljiška gospodarstva. V Ptuju so bili 
to ptujski gospodje, ki so bili vazali solno- 
graških nadškofov. Zlasti na Štajerskem je bilo 
veliko vinogradov v lasti cerkvenih ustanov. 
Pri tem je prednjačila solnogaška nadškofija, 
ki je tudi na ptujskem imela številne vino
grade. Nasploh so imeli velike zasluge za 
razvoj vinarstva samostani. Pomembna za 
Ptuj sta dominikanski in minoritski samostan, 
zlasti od petnajstega stoletja dalje.

Gospodarski razcvet mesta Ptuja in z njim 
povezane okolice je trajal do polovice petna
jstega stoletja. Vidno mesto pri tem sta imela 
vinogradništvo in trgovina z vinom iz 
Slovenskih goric in Haloz. Velike količine 
vina so izvažali na Koroško in Solnograško. 
Poleg Ptuja so bili še veliki vinski trgovci v 
Mariboru, Radgoni in Slovenski Bistrici.

Maribor je v štirinajstem stoletju dobil poseb
ne privilegije glede vinske trgovine, podelil 
mu jih je deželni knez. Za trgovino nasploh 
pa so bile pomembne ceste, katerih uporaba

je bila določena. Glavna pot po kateri so 
lahko tovorili vino na Koroško in srednjo 
Štajersko, je vodila skozi Maribor.

Zaradi mariborskih privilegijev ostala mesta 
niso mogla neovirano trgovati. Zato je prišlo 
do resnih sporov med mesti, kajti tukaj se je 
odločalo o njihovem življenju in razvoju. To 
je kalilo odnose med Ptujem in Mariborom 
vse do srede sedemnajstega stoletja.

Konec petnajstega stoletja je pričela gospo
darska moč Ptuja upadati. Vzrok za to so bili 
vojne z Ogri in turški vpadi. V šestnajstem 
stoletju je postal Ptuj pomembna obmejna 
utrdba. Po končani vojni s Turki konec 
sedemnajstega stoletja pa mesto ni bilo več 
preskrbovalno oporišče za vojaške operacije 
proti vzhodu. Dodatno so ga še oslabeli trije 
veliki požari. Vse to ga je pahnilo na stopnjo 
manjšega obrtniškega središča. Državna 
cesta in kasneje železnica od Dunaja do 
Trsta, zgrajena v prejšnjem stoletju, pa ga je 
odrezala od velikih prometnih poti in gospo
darsko osamila.

Večje spremembe v vinogradništvu so nastale 
konec prejšnjega stoletja. Zlasti trtna uš je 
povzročila veliko spremembo. Nov način 
vinogradništva je oplemenitil pridelke grozdja 
in vina, spremenil je videz vinogradov in dal 
novo podobo krajini. To klasično obliko je 
vinogradništvo doseglo do prve svetovne 
vojne. V Ptuju se je v tem času pojavilo več 
velikih pridelovalcev in vinskih trgovcev. Po 
drugi svetovni vojni pa so vodilno vlogo v tej 
dejavnosti prevzeli vinogradniki in kletarji 
Kmetijskega kombinata Ptuj, njemu so se nato 
pridružili številni zasebni pridelovalci vina.

Andrej BRENCE
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Podpredsednik slovenske vlade in predsednik SLS je 9. rožnika imel na Ptuju 
obsežen delovni program. Med pomembnejšimi so bili trije razgovori

1. V Perutnini Ptuj ga je vodstvo, še vedno družbenega podjetja, seznanilo o 
težkih konkurenčnih razmerah v izvozu, zlasti na Hrvatsko, Bosno in 
Hercegovino ter v Makedonijo. Žal Marjan PODOBNIK ni bil seznanjen o 
nedemokratični odstavitvi legalno izvoljenega direktorja Perutninarske zadruge 
Hajdina g. Mirana VERNIKA, dr. vet. med. s strani predsednika podjetja.

2. V hotelu Mitra se je pogovarjal s predsednikom Svobodnih sindikatov 
Slovenije g. Rastkom PLOHLOM o razmerah v Kidričevem zlasti o razmerah v 
čevljastvu ter o drugih Vprašanjih.

3. Popoldan, po izredni seji mestnega sveta je imel zanimiv razgovor z 
županom in funkcionarji Mestne občine Ptuj.

Politično delo je Marjan PODOBNIK pozno v noč nadaljeval v Ormožu, kjer 
je imel razgovor s 36 predsedniki podružnic SLS severovzhodne Slovenije. 
Sestanek je bil sklican na pobudo Ormoža, Ptuja in Ljutomera. Marjan 
PODOBNIK je moral odgovarjati na nekaj kritičnih pripomb glede prešibke 
povezanosti centrale z najmočnejšo volilno bazo. Glede enotnega kandidata 
za predsednika države pa se v zadnjem času omenja kot najresnejše ime 
Janeza PODOBNIKA, za katerega pa bo potrebno najti skupen interes vseh 
desnih strank in političnih skupin.

V začetku rožnika je Izvršni odbor podružnice SLS Ptuj razpravljal o pobudah 
Primestnih četrtih Markovci in Hajdina za ustanovitev samostojnih občin. Prav 
tako je evidentiral več imen za kandidata v jesenskih volitvah v Državni svet.

Slavko BRGLEZ

SLOVENSKA  
NACIONALNA STRANKA

Iskrene čestitke vsem Slovenkam in Slovencem ob 
dnevu državnosti Republike Slovenije želi Občinski 
odbor Slovenske Nacionalne stranke Ptuj.

SOCIALDEMOKRATSKA 
STRANKA -

M estn i o d b o r  Ptuj
V zadnjem času prihaja v sredstvih javnega obveščanja do različnih inter
pretacij stališča SDS Mestni odbor Ptuj, oz. svetnikov poslanske skupine SDS 
Ptuj glede ustanavljanja novih občin na področju primestnih četrti Hajdina in 
Markovci.

Poslanska skupina je v vseh svojih razpravah zastopala stališče, da je potrebno 
voljo prebivalcev, ki bo preizkušena na referendumu dosledno upoštevati, da 
pa SDS Ptuj podpira pobude, ki sta jo primestni četrti vložili v skladu z 
Zakonom o lokalni samoupravi v tem smislu, da postopek nastajanja novih 
občin na omenjenih področjih poteka na podlagi predloga, ki ga vloži Mestna 
občina Ptuj. Iz podatkov, ki so na razpolago Mestni občini Ptuj izhaja, da 
omenjeni področji ne izpolnjujeta treh pogojev, ki jih Zakon predpisuje za nas
tanek nove občine. Poslanska skupina se zaveda, da imajo prebivalci omen
jenih področij možnost, da po povsem enakem postopku, vendar na drugačen 
način uresničijo svojo željo po lastni občini. Naša poslanska skupina meni, da 
s takšnim stališčem stranke v ničemer ni kršena pravica primestnih četrti 
Hajdine in Markovci, da v imenu prebivalcev uresničijo željo po lastni občini.

Poslanska skupina SDS se je od nastopa mandata v mestnem svetu zavzemala 
za enakomernejši razvoj Mestne občine Ptuj, ker je pomenilo, da je potrebno 
večino investicij usmerjati v primestne četrti, zato da se nadoknadi zaostanek 
primestnih četrti na področju infrastrukture, šolstva in vseh drugih področjih. 
Rezultat takšnega dela so investicije, ki jih krajani primestnih četrti lahko 
občutijo in vidijo vsak dan, kažejo pa se predvsem v izgradnji OS Hajdina, 
izgradnji Rogaške ceste, saniranju stanja vode, izgradnji pločnikov in obcestne 
razsvetljave, sanacije strehe na OŠ Markovci in nenazadnje tudi v sredstvih, ki 
jih Mestna občina Ptuj vlaga v razvoj kmetijstva in izgradnjo vodovodov. 
Dejstvo je, da kazalci finančnih tokov kažejo, da iz občinskega proračuna v

D e S U S
Skupna izjava za javnost o 
doseženem dogovoru med predsed
nikom Vlade RS in Predsedstvom 
DESUS o uresničitvi 9. točke sklen
jenega sporazuma o sodelovanju med 
predsednikom Vlade RS ter DESUS- 
om glede izplačila dodatka za 
rekreacijo za leto 1997.
S podpisom sporazuma je prevzeta 
obveznost do DESUS-a da se v letu
1997 zagotovi povečanje dodatka za 
rekreacijo v višini 25 % sredstev 
predvidenega povečanja in da se 
dodatek razdeli med upokojence 
tako, da bo znesek dodatka za pre
jemnike nižjih pokojnin najmanj v 
razmerju 2 : 1 .
V naslednjih dveh letih, to je v letu
1998 in 1999, se osnova za izračun 
mase sredstev za rekreacijo upoko
jencem povečuje do 85 % povprečne 
starostne pokojnine.
Na podlagi tega sporazuma je DESUS 
oblikoval predloga, da se upoko
jencem z nizkimi pokojninami izplača 
regres za leto 1997 v višini 42.000,00 
SIT, vsem ostalim pa v višini 21.000.00 
SIT in to v enkratnem izplačilu najkas
neje z izplačilom junijske pokojnine. 
Ta predlog je DESUS tudi posredoval 
organom in vodstvu Zavoda za 
Pokojninsko in invalidsko zavarovanje 
Slovenije v njihovo dokončno 
odločitev.
Za realizacijo tega dogovora v spo
razumu med predsednikom Vlade RS 
dr. Janezom Drnovškom ter DESUS- 
om bi morala Vlada RS zagotoviti 
Zavodu za pokojninsko in invalidsko 
zavarovanje Slovenije ne le cca 8 mil
ijard SIT, kot je to v finančnem planu 
zavoda predvideno za izplačilo 
rekreacijskega dodatka upokojencem, 
ampak predstavlja to povečanje cca 
13 milijard SIT v letu 1997.
Ker Vladi RS, kot je poznano javnosti, 
še ni uspelo sestaviti predloga 
proračuna za leto 1997 in ga 
predložiti v razpravo in sprejem parla
mentu, se vse do tega časa opravlja 
začasno financiranje izdatkov po tako 
imenovanih trimesečnih obdobjih

IZJAVA ZA 
JAVNOST

oziroma dvanajstinah, vsled česar v 
mesecu juniju takšnega zneska Vlada 
RS ne more zagotoviti, da bi se cleotni 
regres izplačal v enkratnem znesku, 
zato je predlagala predsedstvu DESU-
а, da z razumevanjem sprejme nastale 
finančne težave, ki jih Vlada RS v tem 
času ima, in sprejme predlog Vlade RS 
na pogajanja in dogovor o izplačilu 
regresa v letu 1997, pri čemer Vlada 
RS:
1. Vlada RS ne oporeka, zahtevam 
DESUS-a o višini rekreacijskega znes
ka, ki je za izplačilo za leto 1997 
določen v zneskih 42.000,00 SIT in
21.000. 00 SIT..
2. Vlada RS predlaga DESUS-u spo
razumni dogovor, da se ta določen 
dodatek regresa za leto 1997 izplača v 
dveh delih in to 30.6.1997 in meseca 
oktobra 1997.
3. Vlada RS in predsedstvo DESUS-a 
sta se v teh dneh z pogajanji dogovo
rili, da se izvrši izplačilo dodatka za 
rekreacijo upokojencem na sledeči 
način:
• prvi del dodatka se izplača s pokojni
no 30.6.1997 tako, da znaša nižji zne
sek dodatka 15.000,00 SIT (število 
prejemnikov je cca 300.000 oseb) in 
višji znesek dodatka, ki znaša
30.000. 00 SIT (teh prejemnikov je cca 
150.000);
■ drugi del dodatka za rekreacijo se 
izplača 10.10.1997 tako, da dobijo 
prejemniki, ki so dobili 30.6.1997 
15.000 SIT še preostanek, to je
б. 000,00 SIT, kar je skupaj v letu 1997
21.000. 00 SIT, prejemniki, ki pa so 
dobili 30.6.1997 30.000,00 SIT, to je 
višjega dodatka pa dobijo še
12.000. 00 SIT, kar je skupaj za leto 
1997 42,000.00 SIT.
Ta sklenjeni dogovor med predsed
nikom Vlade RS in DESUS-om 
konkretizira 9. točko sporazuma o 
izplačilu rekreacijskega dodatka 
upokojencem za leto 1997.

PREDSEDSTVO DESUS-a

PREDSEDNIK VLADE RS 
Dr. janez DRNOVŠEK

omenjene in druge investicije odteka znaten del proračunskih sredstev, zakar 
del zasluge nosi tudi naša poslanska skupina. Pri tem ni odveč poudariti, da z 
vidika zagotavljanja pogojev za 9-letno šolanje izpolnjujeta pogoje le OŠ 
Markovci in ob otvoritvi nove šole tudi OŠ Hajdina, na območju samega mesta 
oz. mestnih četrti pa trenutno teh pogojev ne izpolnjuje nobena od osnovnih šol.

Poslanska skupina krajanom primestnih četrti Hajdina in Markovci ne odreka 
pravice do lastne občine, meni pa, da je nesmoterno, da postopek nastanka 
novih občin vodi lokalna skupnost - Mestna občina Ptuj, saj bi to pomenilo, da 
krajani obeh omenjenih primestnih četrti v Mestni občini Ptuj niso zaželjeni in 
da ovirajo razvoj Mestne občine Ptuj. Zaradi tega naša poslanska skupina 
zastopa stališče, da mora biti pri nastajanju novih občin evidentno izkazano, da 
gre za interes krajanov obeh primestnih četrti in da je to lahko jasno le v 
primeru, če postopek nastajanja novih občin peljejo sveti primestnih četrti po 
zakonu na predpisan način.

ODBOR ZA INFORMIRANJE PRI SDS PTUJ



ODGOVORI NA SVETNIŠKA VPRAŠANJA
Odgovor na svetniško vprašanje 
poslanske skupine LOS

Pravilnik o sistemizaciji delovnih 
mest občinskega urada Mestne 
občine Ptuj (v nadaljevanju pravilnik) 
je začel veljati 27.10.1995 in se 
uporabljati 1.12.1995. Med drugim 
določa, da je za nemoteno delovanje 
občinskega urada potrebnih 61 
delavcev, od tega 12 višjih upravnih1 
delavcev, 6 upravnih delavcev in 43 
strokovno tehničnih delavcev. 
Pravilnik o sistemizaciji je bil večkrat 
spremenjen in dopolnjen, in sicer 
27.3.1996, 1.8.1996, 23.10.1996, 
30.12.1996 in 12.2.1997.

Glede števila zaposlenih, pa zadnja 
sprememba pravilnika določa, da je 
potrebnih za nemoteno delovanje 
občinskega urada 68 delavcev 
zaposlenih za polni delovni čas in 
trije delavci za polovični delovni čas, 
kar je skupno 71 delovnih mest. 13 je 
višjih upravnih delavcev, 9 upravnih 
delavcev in 46 strokovno tehničnih 
delavcev za polni delovni čas in 3 
strokovno tehnični delavci za 
polovični delovni čas.

V skladu s pravilnikom je zahtevana 
izobrazba:
- VII. stopnje------26 delovnih mest
- VI. stopnje------18 delovnih mest
- V. stopnje------26 delovnih mest
- IV. stopnje-------1 delovno mesto.

Dne 15.5.1997 je bilo v občinskem 
uradu Mestne občine Ptuj zaposlenih 
63 delavcev in pripravnica.

Pravilnik med drugim določa, da se 
lahko v občinskem uradu usposablja 
šest pripravpikov, usposablja pa se le 
ena pripravnica s VII. stopnjo 
strokovne izobrazbe. Trenutno je na 
porodniškem dopustu.

V občinskem uradu je prostih še osem 
delovnih mest, in sicer 5 s V. stopnjo 
strokovne izobrazbe in 3 s VII. stopn
jo strokovne izobrazbe.

V občinskem uradu je 62 delavcev 
zaposlenih za nedoločen čas in ena 
delavka ter ena pripravnica za 
določen čas.

Število zaposlenih po oddelkih: 
tajništvo župana:
- sistemiziranih in zasedenih 7 
delovnih mest

Oddelek za splošne zadeve:
- sistemiziranih 20, zasedenih 17 
delovnih mest (prosta delovna mesta 
so pisarniški referent-arhivar in dva 
administrativna sodelavca).

Oddelek za gospodarstvo:
- sistemiziranih 6, zasedena 4 delov
na mesta (prosti delovni mesti sta 
vodja oddelka in administrativni 
sodelavec).

Oddelek za družbene dejavnosti:
- sistemiziranih 9, zasedenih 8 
delovnih mest (prosto delovno mesto 
vodje oddelka).

Oddelek za okolje, prostor in gospo
darsko infrastrukturo:
- sistemiziranih 17, zasedenih 15 
delovnih mest (prosti delovni mesti 
sta višji strokovni sodelavec II in 
komunalni nadzornik).

Oddelek za finance:
- sistemiziranih in zasedenih 12 
delovnih mest.

V občinskem uradu Mestne občine 
Ptuj je torej zaposlenih 63 delavcev 
in ena pripravnica, od teh 60 
delavcev in pripravnica za polni 
delovni čas in 3 delavke za polovični 
delovni čas.

Ena delavka in pripravnica sta na 
porodniškem dopustu in delavka, ki 
je zaposlena za polovični delovni 
čas, je že več kot šest mesecev na 
bolniškem dopust.

Miroslav LUCI, l.r. 
Župan Mestne občine Ptuj

Odgovor na svetniško št. 340/29
O preimenovanju »gostinskih lokalov 
v enotno ime BAR« dajemo sledečo 
razlago:
Pravilnik o minimalnih tehničnih 
pogojih, ki se nanašajo na poslovne 
prostore opremo in naprave, ter o 
pogojih glede minimalnih storitev v 
posameznih vrstah gostinskih obra
tov, pri sobodajalcih na kmetijah 
(Uradni list RS, št. 23/96), veljati je 
začel maja 1996. leta, določa v 47. 
členu, da morajo gostinski obrati, 
sobodajalci in kmetije prilagoditi 
pogoje glede minimalnih storitev in 
predmet poslovanja ter ime obrata 
glede na vrsto obrata v enem letu, v 
ob gradbeno tehnični preureditvi 
poslovnega prostora, pa v treh letih 
po uveljavitvi.
Pravilnik v 59. členu poimenuje z 
nazivom bar gostinski lokal, ki ima 
točilnico in stranišče za goste, nudi pa 
pijače vseh vrst, tople in hladne 
napitke, lahko tudi vnaprej pripravl
jene tople in hladne prigrizke. Zraven 
tega pravilnik v istem členu navaja 
nočni bar, ki predvaja mehansko glas
bo za ples in mora izpolnjevati še 
druge dodatne zahteve.

Pri številnih gostincih poraja 
obveznost uskladitve naziva obrata z 
dejavnostjo še vedno dilemo: ali 
izpolniti pogoje, predpisane za 
posamezno vrsto obrata, ali spre
meniti naziv obrata.
Barje edini gostinski obrat brez pred
pisane hrane, ponuja pa lahko 
vnaprej pripravljene tople in hladne 
prigrizke. Za naziv bar se bodo 
odločile predvsem nekatere 
okrepčevalnice z že zdaj skromno 
ponudbo hrane in majhnim pros

torom ter nekateri bifeji, ki so s tem 
nazivom že poslovali.

Območna obrtna zbornica Ptuj je 
pripravila v začetku junija okroglo 
mizo Splošna problematika v gostin
stvu.

Miroslav Luci, l.r. 
Župan Mestne občine Ptuj

Odgovor na svetniško vprašanje štev. 
328/28 in 336/28
Pred uvedbo redarske službe oziroma 
uvedbo avtomatskih ramp je treba 
sprejeti nekatere pravilnike in 
odredbe, po katerih bo lahko redarska 
služba delala. Vsi potrebni akti so na 
dnevnem redu 30. seje sveta 
(današnje). Potem se bo svet odločal 
o dodelitvi koncesije za ureditev 
prometa v mestu ali morda režijskem 
obratu.

Pripravil: Stanislav Napast

Odgovor na svetniško vprašanje štev. 
334/28 (g. Rajko Brglez)
Po 16. členu uredbe o emisiji snovi in 
toplote pri odvajanju odpadnih vod iz 
virov onesnaževanja (Ur. list RS štev. 
35796) mora povzročitelj obre
menitve na območju s kanalizacijo 
komunalne odpadne vode vpieljati v 
kanalizacijo. Izvajanje te uredbe 
nadzira inšpektorat, pristojen za varst
vo okolja.

Pripravil: Tone Purg

Odgovor na svetniško vprašanje štev. 
332/28 (ga. Lidija Majnik)
Cvetlična korita so bila postavljena po 
navodilih mestnega arhitekta. Dostop 
je možen s treh strani, iz Vodnikove 
ulice ih z Minoritskega trga.

Odgovor na svetniško vprašanje štev. 
333/28 (ga. Lidija Majnik)
Izvajalcu del Tamponu d.o.o. je bila 
podana reklamacija in napako bodo 
takoj odpravili.

Odgovor na svetniško vprašanje štev. 
339/28 (g. Franc Štrucl)
Prometna signalizacija v mestu Ptuju 
je urjena po predpisih (prepoved velja 
do prvega križišča).

Odgovor na svetniško vprašanje štev. 
339/29 (g. Franc Štrucl)
Utica na avtobusni postaji pri Suhi 
veji bo zamenjana takrat, ko bo ure
jeno avtobusno postajališče.

Pripravila: Zelenka Matjašič

Odgovor na svetniško vprašanje 
štev.338/28
Službi občinskega urada MO Ptuj se 
predlaga, da urgira pri izvajalcu del 
na podvozu na Ormoški cesti, naj za 
bivšim železničarskim domom 
odstrani utice.
Odstranjene bodo po končanju vseh 
del na podvozu in izgradnji parkirišč 
na stari Zvezni cesti.

Pripravil: Herbert Glavič

Odgovor na svetniško vprašanje štev. 
335/28 (g. Rajko Brglez)
V zvezi z odvajanjem komunalnih in 
tehnoloških odplak v površinske 
tekoče vode je vlada RS pripravila 
predpis - uredbo o emisiji snovi in 
toplote pri odvajanju odpadnih vod iz 
virov onesnaževanja (Ur. list RS, št. 
35/96 z dne 5.7.1996). V 17. členu 
uredbe je navedeno, da se lahko 
tehnološke odplake zlivajo v 
površinske vodotoke, če ne presegajo 
»mejnih vrednosti za odvajanje 
neposredno v vode« iz drugega 
poglavja te uredbe. Če pa so te 
presežene, je treba tehnološko vodo 
speljati v kanalizacijo. V 13. členu 
uredba določa da morajo 
povzročitelji, ki čezmerno obremen
jujejo vodotoke, zgraditi čistilne 
naprave, če tega ni mogoče preprečiti 
z drugimi ukrepi. V prehodnih 
določbah pa je navedeno, da imajo 
povzročitelji dve leti časa za pri
lagoditev določilom in zahtevam te 
uredbe.

Izvajanje uredbe nadzira inšpektorat 
za varstvo okolja, kadar gre za bakte
riološko onesnaženost odpadnih vod, 
pa tudi inšpektorat, pristojen za 
zdravstvo. Za prekršek, ko gospodars
ka družba, druga pravna oseba ali 
posameznik, ki stori prekršek z zvezi 
s samostojnim opravljanjem 
dejavnosti, ne spoštujejo določil ure
dbe, je zagrožena kazen 200.000 SIT.

Pripravila: Alenka Korpar

Odgovor na svetniško vprašanje štev. 
331/28
Kakšne aktivnosti so narejene v zvezi 
z 22. sejo sveta, da Mestna občina 
Ptuj začne postopek iskanja skupnih 
interesov občin z območja spodnjega 
Podravja in Prlekije za oblikovanje 
širše lokalne skupnosti pokrajine?

Skupni interesi občin Sp. Podravja s 
Prlekijo se usklajujejo med župani, na 
mesečnih kolegijih. Prav tako se 
povezujejo uprave občin pri reševan
ju skupne problematike (urejanje 
prostora, ekologija itd.).

Na novo (drugostopenjsko organi
zacijsko obliko lokalne samouprave 
pokrajine) pa občine v sedanjem času 
niso pripravljene prenesti del svojih 
pristojnosti.

Miroslav LUCI, dr. med. 
župan M O  Ptuj
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Župan Miroslav Luci in 
podžupan Ervin Hojker sta v 
ponedeljek, 16. junija, v poročni 
dvorani magistrata sprejela 
osmošolce iz ptujske mestne 
občine, ki so vseh osem razre
dov izdelali z odličnim uspe
hom, in tiste učence osnovnih 
šol, ki so dosegli eno od prvih 
treh mest na državnih tek
movanjih v športu ali na 
področju znanja. Po nagovorih, 
čestitkah in pogostitvi je župan 
povabil učence in ravnatelje 
pred mestno hišo, kjer so 
srečanje zabeležili s skupinskim 
posnetkom. Ob koncu sprejema 
je potekal še razgovor med 
županom, podžupanom in rav
natelji osnovnih šol.
Sprejem učencev pri županu 
Mestne občine Ptuj je bil tokrat 
ob zaključku pouka že tretje 
šolsko leto. Letos je ta čast pri
padla okrog sto osnovno
šolcem.

O B ISK  IZ 
M IN IST R STV A  
ZA LOKALNO  

SAM O UPRAVO
V sredo, 21. maja, je bil v mestni hiši 
na Ptuju delovni sestanek, na njem pa 
so državni sekretar iz Ministrstva za 
lokalno samoupravo g. Maksimiljan 
Železnik, pomočnik direktorja službe 
za lokalno samoupravo g. Andrej 
Čokert, župan Mestne občine Ptuj in 
podpredsednik Državnega zbora RS 
g. Miroslav Luci, dr. med., in njegovi 
sodelavci iz Mestne občine Ptuj pred
stavili poglede na težnje po delitvi 
Mestne občine Ptuj in razpravljali o 
usmeritvah vladne službe za lokalno 
samoupravo pri delitveni bilanci 
premoženja.
Sestanek je bil v dveh delih in v 
drugem delu so se razpravi pridružili 
še župani s sodelavci z območja nek
danje občine Ptuj.

PTUJ, MESTO  
TRTE IN VINA

Plakat s sloganom PTUJ, MESTO 
TRTE IN VINA je bil predstavljen 
kot skupni projekt treh ustanov: 
Mestne občine Ptuj, kleti Slovenske 
gorice Haloze, Slovenske vinske 
akademije Veritas, in sicer na 
tiskovni konferenci v prostorih 
mestne hiše na Ptuju v ponedeljek, 
9. junija.

Založen je bil z namenom pred
stavljati Ptuj kot mesto vinske tradi
cije in mesto prihodnosti zaradi 
svoje izjemne vinorodne okolice. 
Plakat je rezultat obsežnejših 
načrtov, ki jih še imajo za Ptuj, kajti 
tukaj ima prihodnost slovenska vin
ska tradicija. Geslo plakata ni novo, 
predlogi zanj pa so nastajali v 
Veritasu, kjer je bil plakat tudi 
oblikovno zasnovan. Avtor 
fotografij je Stojan Kerbler.

Nataša Vodušek, ki je vodila 
tiskovno konferenco, je najprej 
prosila za besedo podžupana 
Mestne občine Ptuj, Ervina 
Hojkerja, ki je izrazil prepričanje, 
da bodo ta plakat in nadaljnje 
aktivnosti pri projektu pripomogli, 
da bodo ljudje Ptuj bolj povezovali 
z vinom kot doslej in da se bodo 
prebivalci Ptuja zavedli lepega 
okolja. Sam se zaveda, da bi Ptuj 
moral imeti muzej vina in vinograd
ništva. Obljubil je svojo podporo in 
prizadevanje mestne občine, da bo 
ta projekt dobil posebno mesto. 
ANDREJ Sajko, direktor KLETI 
SLOVENSKE GORICE HALOZE je 
pojasnil, da je bil izbran slogan 
MESTO TRTE IN VINA zato, ker je 
v ptujski okolici okrog 2000 ha 
vinograda in ker imamo Slovenci na 
tem območju tradicijo gojenja 
vinske trte že iz časa Rimljanov. 
Meni, da je najlažje tržiti vino prav 
tistemu, ki upošteva tradicijo. Kajti 
vino lahko uživamo z občutkom le 
v okolju, kjer je zraslo, tam, kjer je 
doma. Njegova želja je, da s tem 
projektom pritegnemo čim širši krog 
proizvajalcev vrhunskih vin.

Branko Vodušek, direktor 
Slovenske vinske akademije VERI
TAS, meni, da se lahko projekt

veže tudi na kulinariko, saj je vino 
del prehrane. Slovenska vinska 
akademija, ki ima sedež na Ptuju, si 
močno prizadeva, da bi se vsak, ki 
bo prišel v to okolje, srečal z mno
gostranskostjo pomena vina. 
Prizadevajo si za razvoj seminarske 
dejavnosti; tukaj naj bi se šolali 
enologi z vsega sveta in Ptuj naj bi 
postal edino slovensko središče 
slovenskega vinskega festivala. Ob 
svojih načrtih pa se zavedajo, da je 
konkurenca med mesti velika.

Jani Gone, vitez evropskega reda 
vitezov vina in zakladnik reda, je
tudi v imenu svojih kolegov 
zastopal mnenje, da kulinarika ne 
sodi v vinsko tradicijo. Strinja pa se,

S tem zapisom vas želimo opozoriti 
zato, da bi s preventivnim ravnan
jem preprečili nepotrebne posledice 
poplav.

V zadnjih letih so bile poplave v 
Zechnerjevi in Osojnikovi ulici na 
Ptuju ter na področju Velovlaka, 
Budine, Rogoznice,.. To nam 
dokazuje, da so poplave možne v 
vseh delih mesta in primestnih 
naseljih.

Eden temeljnih problemov pri 
lokalnih poplavah so vodni prepusti 
(kanali), ki so običajno premajhni. 
Marsikdo ureja svoje hišno okolje z 
manjšimi propusti, ki pa žal ne 
zadoščajo za večja razlitja vode. 
Pred napovedanimi nevihtami je 
nujno treba preveriti urejenost vseh 
pretokov, pa tudi potencialnih 
vodotokov in jih očistiti. 
Najobičajnejši nanosi so ostanki list
ja, pokošena trava, pesek, gramoz, 
pa tudi vejevje in odpadki. S 
pravočasno odstranitvijo nanosnega 
materiala • bomo preprečili mar
sikatero zamašitev vodnih prepustov. 
Pri urejanju okolice individualnih 
hiš je nujno treba upoštevati tudi 
vpliv terena, nagib in druge 
značilnosti.

Mnogokrat krajani kritizirajo v pre
majhne prepuste ob cestah in če so ti 
povezani s slabim vzdrževanjem 
obcestnih jarkov so poplave nujne.

Gradbeni posegi v prostor so 
povezani z različnimi napakami. 
Tako se v odvodni istalaciji najdejo 
odpadli gradbeni material, strte 
plošče, z asfaltno prevleko pokriti

da je s promocijskega vidika, to 
povezovanje koristno. Opozoril je 
na ohranjeno viničarijo na Gorci in 
na njene nekdanje lastnike. Pozval 
je stroko in druge k zaščiti in pred
stavitvi vseh še ohranjenih viničarij 
v okolici Ptuja, saj so bili nekdanji 
viničarji nosilci tradicije gojenja 
vinske trte in vinogradništva.

Tiskovne konference se je 
priložnostno udeležil in pokazal 
svojo naklonjenost predstavljanju 
Ptuja kot mesta trte in vina Peter 
Vesenjak, državni sekretar za tur
izem v Ministrstvu za gospodarske 
dejavnosti.

odvodni jaški in podobno. Če k temu 
dodamo, da gradnja odvodne infra
strukture zaostaja za gradnjo hiš, 
cest ali je v nekaterih delih naselja 
sploh ni, je povsem jasno, da so 
poplave ob vsakem večjem dežju 
nujne.

Mnogokrat so za poplave krivi tudi 
medsosedski odnosi, saj je sistem 
odvodnjavanja tak, da morajo pri 
reševanju tovrstne problematike 
sodelovati vsi krajani ob določeni 
trasi. Ponekod se izogibajo zameram 
tako, da na napake ne opozorijo; 
drugod ni posluha za soseda v 
neposredni bližini, kateremu lahko 
napačno speljana voda naredi veliko 
škodo. Z dobrim sodelovanjem je 
možno odpraviti marsikateri vzrok 
za nastanek poplav ali celo plaza.

Če v nekaterih okoljih obstaja stal
na nevarnost za poplav, je 
primeren ukrep tudi zavarovanje 
pri zavarovalnici.

Če je potrebna pomoč, lahko ljudje 
pokličejo št. 112 ali bližnje gasilce.

Naj omenimo, da poplave, kot jih 
poznamo, danes, nimajo mnogo 
skupnega z nekdanjimi poplavami 
Drave, Pesnice, Dravinje. Skupno je 
le to, da so žrtve posamezniki, škoda 
pa nič manjša za tistega, ki ga 
nesreča prizadene. Pri vseh 
poplavah v zadnjih letih opažamo, 
'da je vključen tudi človeški faktor. 
Zato naredimo vse, kar je v naših 
močeh, da preprečimo nastanek 
poplav ali vsaj zmanjšamo posledice 
tovrstne nesreče.

Mag. Janez MERC

Izdajatelj: Mestni svet Mestne 
občine Ptuj. Uredništvo: Konrad 
RIŽNER - LDS, Franc SAMO- 
JLENKO - SKD, Hilda SLEKOVEC 
- SDS, Slavko BRGLEZ - SLS, 
Aleksander MLAKAR - ZE Ptuja, 

Milan ZUPANC - DESUS, Dragi STOJADINOVIČ - ZLSD, Jože M AUČEC - Lista KS 
mesta Ptuj, Peter LETONJA - SNS/SND. Naklada 11.200 izvodov. Glasilo prejmejo 
gospodinjstva mestne občine Ptuj. Glasilo PTUJČAN se šteje med proizvode, za 
katere se plačuje davek po stopnji 5% . Odgovorna urednica Milena TURK. Priprava 
reklamnih oglasov: Ida BRODNJAK, s.p. telefon 782-613, Naslov uredništva: Mestni 
trg 1, Ptuj. Ž .R . 52400-630-20701. Oblikovanje, teh. urejanje, lektoriranje in tisk: 
G RAFIS d.o.o., Požeg, Rače, telefon 835-192, 835-230, 836-885.

Milena Turk

■ '• j:j

BODIM O VARNI PRED POPLAVAMI
Zdaj je tisti čas, ko so deževni nalivi najpogostejši. Te padavine ne 
povzročijo večje nevarnosti za poplavljanje rek, obstaja pa povečana 
nevarnost lokalnih poplav. Te so največkrat povezane z gradbenimi 
posegi v okolje in neskladjem med gradnjo infrastrukture in drugih 
objektov.



Mestna občina Ptuj in Nova Kreditna banka Maribor, d.d., 
Podružnica Ptuj, razpisujeta na podlagi 4. člena pravilnika 
o pogojih, načinu in kriterijih za pridobivanje sredstev, 
namenjenih za pospeševanje razvoja kmetijstva Mestne 
občine Ptuj, (Uradni vestnik občin Ormož in Ptuj, štev. 
16/91, 28/91 in 17/93)

s i a u s d a o .
ZA DODELITEV SREDSTEV ZA RAZVOJ 
KMETIJSTVA V MESTNI OBČINI PTUJ

VIŠINA NATEČAJA

SREDSTVA ZA RAZVOJ V VIŠINI 15.000,00 SIT 
BODO DODELJENA KOT KREDITI Z ROKOM 
ODPLAČILA DO 5 LET PO TEMELJNI IN 4,9 % 
REALNI OBRESTNI MERI.

SPLOŠNI POGOJI
I.

Za posojilo lahko zaprosijo zasebni kmetijski proizvajalci 
s sedežem na območju Mestne občine Ptuj in bodo sredst
va investirali na območju Mestne občine Ptuj.

II.
Višina posojila ne sme presegati 50 %  predračunske vred
nosti investicije.

III.
Prednost pri dodelitvi sredstev za razvoj imajo posamezni 
projekti in razvojni programi, ki zagotavljajo:
• izgradnjo in adaptacijo kmetijskih proizvodnih in 
pomožnih objektov,
• izgradnjo in adaptacijo objektov za dopolnilne dejavnos
ti na kmetijah,
• nakup opreme, ki se vgrajuje v kmetijske proizvodne 
objekte, namakalne sisteme in za dopolnilne dejavnosti na 
kmetijah,
• nakup specialne kmetijske mehanizacije,
• nakup in izboljšanje kmetijskih zemljišč,
• nakup plemenskih živali za osnovno čredo živali,
• obnova vinogradov in sadovnjakov (od 30 arov naprej).

IV.
Prosilci vložijo prošnjo s potrebno dokumentacijo v dveh 
izvodih pri Mestni občini Ptuj, Oddelku za gospodarske 
dejavnosti, Mestni trg 1, Ptuj. Razpis je odprt do izčrpanja 
razpoložljivih sredstev oziroma najkasneje do 30.09.1997.

V.
Prošnji za posojilo, ki mora vsebovati: ime in priimek, 
enotno matično številko investitorja in naslov, opis in pre
dračunsko vrednost investicije ter višino zaprošenega 
posojila, priložite še naslednjo dokumentacijo:
a) investicijski program, pripravljen po navodilu 
Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, za uvel
javljanje finančnih intervencij za ohranjanje in razvoj 
kmetijstva ter proizvodnje hrane,
b) mnenje pristojnega območnega kmetijskega svetovalca, 
ki mora vključevati podatke o investitorju in investiciji ter 
pričakovanih rezultatih programa,
c) lokacijo naložbe,
d) ustrezna dovoljenja za gradnjo,
e) dokazilo o kreditni sposobnosti prosilca,
f) zemljiškoknjižni izpisek,

g) pri nakupu plemenskih živa li potrdilo o poreklu 
kakovosti živali,
h) pri obnovi vinograda oz. sadovnjaka še posestni list, 
kopijo katastrskega načrta in zapisnik o komisijskem ogle
du površine predvidene za obnovo.

Komisija za dodelitev kreditov bo obravnavala vloge 
vsako prvo sredo v mesecu, za vse prispele popolne 
vloge do zadnjega dne v preteklem mesecu. Prosilci 
bodo obveščeni o danih kreditih v roku 14 dni po spre
jeti odločitvi.

Navodila in informacije za dodelitev posojila dobijo 
prosilci na Obdravskem zavodu za veterinarstvo in ž iv i
norejo Ptuj, Enoti za kmetijsko svetovanje Ptuj, Ormoška c. 
28, Ptuj, o pogojih kredita pa pri Novi Kreditni banki 
Maribor, d.d., Podružnica Ptuj, Novi trg 6, Ptuj.

MESTNA OBČINA PTUJ

Nova Ljubljanska banka d.d. Podružnica Ptuj in Mestna 
občina Ptuj na podlagi 4. člena Pravilnika o pogojih, 
načinu in kriterijih za pridobivanje sredstev, namenjenih za 
pospeševanje razvoja občine Ptuj (Uradni vestnik občin 
Ormož in Ptuj, št. 16/91, 28/91 in 17/93) razpisujeta

s a & t p s d a u
ZA DODELITEV SREDSTEV ZA RAZVOJ 

MESTNE OBČINE PTUJ V VIŠINI 45.000.000,00  
TOLARJEV. SREDSTVA ZA RAZVOJ BODO  

DODELJENA KOT KREDITI Z ROKOM  
ODPLAČILA DO 5 LET PO TEMELJNI 

IN 4,9 % REALNI LETNI OBRESTNI MERI

Za posojilo lahko zaprosijo naslednji prosilci:

- podjetja v zasebni in mešani lasti z  do 50 zaposlenimi,
- samostojni podjetniki,
- občani, ki so pri pristojnem upravnem organu vložili 
zahtevo za izdajo dovoljenja za obratovanje oziroma na 
pristojnem sodišču priglasitev za vpis v sodni register in 
priložili vse predpisane dokumente za ustanovitev obrato
valnice oziroma podjetja.

Sedež prosilca mora biti na območju Mestne občine Ptuj. 
Prednost pri dodelitvi sredstev za razvoj imajo posamezni 
projek-ti in razvojni programi, ki zagotavljajo:

- spremembo gospodarske strukture v Mestni občini Ptuj s 
poudarkom na višjih oblikah dejavnosti in stvarjanju 
ekonomsko stabilnih gospodarskih enot,
- povečanje produktivnega zaposlovanja in samozaposlo
vanja s pospeševanjem uvajanja sodobnih tehnologij,
- energetsko varčne in okolju prijaznejše dejavnosti,
- oblikovanje in utrjevanje identitete Mestne občine Ptuj,
- udeležbo tujih ali domačih sovlagateljev,
- prodaja na tuja tržišča.

Višina posojila je lahko največ 50 % predračunske vred
nosti investicije.

Prosilci vložijo prošnjo s potrebno dokumentacijo V DVEH 
IZVODIH na Mestno občino Ptuj, Mestni trg 1, Ptuj.

Razpis je odprt do izčrpanja razpoložljivih sredstev oz. 
najkasneje do 30.9.1997. Obravnavanje vlog bo 10 dni po 
roku za oddajo vlog za vse prispele popolne vloge na 
Mestno občino Ptuj do zadnjega dne v preteklem mesecu. 
Prosilci bodo o rezultatih razpisa obveščeni v 14 dneh 
po odločitvi.

Prošnji za posojilo, ki mora vsebovati: ime, priimek 
oz. firmo, telefonsko številko prosilca, naslov obratoval
nice oz. podjetja, opis in predračunsko vrednost investici
je ter višino zaprošenega posojila, priložite še naslednjo 
dokumentacijo:

a) investicijski program po metodologiji Ljubljanske banke 
za manjše projekte,

b) za naložbo s predračunsko vrednostjo do 100.000 DEM 
v tolarski protivrednosti prosilec predloži le poslovni načrt, 
ki vsebuje zlasti:
- osnovne podatke o investitorju,
- opis programa z vidika tržnih možnosti ("input, output"),
- tehnologije, inovacij, kadrov, varstva okolja in porabe 
energije,
- viri financiranja,
- predvidene rezultate programa in možnost vračanja 
kredita

c) za s.p.: potrdilo o vpisu v register obratovalnic in 
dovoljenje za opravljanje dejavnosti oz. potrdilo, da je  pri 
pristojnem upravnem organu vložena zahteva za izdajo 
dovoljenja za obratovanje

d) za gospodarske družbe: sklep o vpisu družbe v sodni 
register z  vsemi prilogami in sklep Zavoda za statistiko RS 
o razvrstitvi družbe po dejavnostih

e) potrdilo o plačanih obveznostih državi za s.p. (potrdilo 
DURS-Izpostava Ptuj), za gospodarske družbe pa BON 3 
Agencije za plačilni promet

f) d okazilo  o kreditni sposobnosti p rosilca :
za s.p.: davčna napoved za leto 1996 z bilanco stanja in 
podatki o poslovanju v letu 1997 na obrazcu Nove LB 
d.d., ki je na voljo pri Novi LB d.d., Podružnica Ptuj 
za gospodarske družbe: zaključni račun za leto 1996 
(bilanca stanja in bilanca uspeha), bruto bilanca do 
31.5.1997

g) dokazila glede na namen posojila-pri gradnji ali 
adaptaciji poslovnih prostorov :
- če je prosilec lastnik: zemljiškoknjižni izpisek, gradbeno 
dovoljenje oz. priglasitev del;
- če je prosilec najemnik: soglasje lastnika oz. upravljalca 
poslovnih prostorov, da dovoli opravljanje nameravanih 
del in gradbeno dovoljenje oz. priglasitev del na ime last
nika oz. upravljalca in najemno pogodbo, ki mora biti 
sklenjena najmanj za dobo vračanja posojila.

Nepopolne in nepravočasno vložene prošnje bomo 
zavrnili.

Navodila in informacije dobijo prosilci pri Novi Ljubljanski 
banki d.d. Podružnica Ptuj, Prešernova ulica 6 (telefon (062) 
779-031) in na Mestni občini Ptuj (772-731).

MESTNA OBČINA PTUJ

(nadaljevanje z 5 strani)

Prihodki za druge naloge so davki, ki pripadajo občini, takse in nadomestila ter 
povračila, ki jih predpiše občina, prihodki od premoženja in prihodki iz naslo
va sofinanciranj. Z zakoni oz. odloki je določeno, za kaj se namenijo prihodki 
od navedenih dajatev. V letu 1996 je bilo realiziranih 1.277,155.378,00 SIT ter 
prihodkov, za leto 1997 pa ocenjujemo, da bo teh prihodkov 1.559,068.000,00 
SIT. Od teh prihodkov se 1.472,228.000,00 SIT v skladu z določili zakonov oz. 
odlokov namenijo naslednjim dejavnostim:

Skladu stavnih zemljišč • nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča,
od prodaje in drugo - 852,715.000,00 SIT 

Investicijam na področju komunalne dejavnosti in vzdrževanju gospodarske 
infrastrukture • taksa za ustvarjanje odpadkov, povračila za
izkoriščanje in rabo pitne vode, povračila za priključke na vodovodno in kanal
sko omrežje, ostale komunalne takse - 259,503.000,00 SIT
Stanovanjske dejavnosti za vzdrževanje in upravljanje stanovanj in poslovnih 
prostorov, nakup socialnih stanovanja in dajanje kreditov • najemnine od 
stanovanj in poslovnih prostorov, kupnine od prodanih stanovanj in anuitete od 
danih kreditov - 264.570.000,00 SIT

Požarni dejavnosti za naloge, določene z zakonom • požarno takso -
4,500.000,00 SIT

Kmetijski dejavnosti za urejanje in vzdrževanje kmetijskih zemljišč 
odškodnina zaradi spremembe namembnosti kmetijskih zemljišč -

350,000.00 SIT
Dejavnostim s področja gospodarske infrastrukture in drugi • prihodki iz 
naslova sofinanciranj 70,440.000,00 SIT
Družbenim dejavnostim za sofinanciranje javnih dej- • prihodki
dejavnosti - 17,000.000,00 SIT

Po razporeditvi prihodkov za namene, določene z zakoni oz. odloki, ostane na 
razpolago 86,840.000,00 SIT prihodkov za dejavnosti, ki niso zajete v zago
tovljeni porabi (turizem, kmetijstvo, zavodi s področja izobraževanja in 
raziskav, razvojna sredstva).

S sprejetim proračunom ni bilo možno pokriti vseh potreb in želja, prav tako ne 
vseh najnujnejših investicij na posameznih področjih.

Vodja oddelka za finance 
Lizika VIDOVIČ, dipl.ek.


